
 
 

Информация за проведени браншови срещи  и хода на преговори за 
сключване на браншови договори в структурите на ФНСЗ 

 
В периода 16-18.09.2013г. се проведоха работни срещи на браншовите 
синдикални съвети в три от структурите на ФНСЗ - БАБХ, ИАБГ и Напоителни 
системи ЕАД.  
На 26.09.2013г. в София бе проведен и първия кръг от преговорите в 
Селскостопанска академия и Напоителни системи, на който синдикатите 
предложиха общ проект на БКТД за периода 2013-2015 г. пред съответните 
работодатели.  
На вниманието на синдикалния актив и за сведение на работещите 
предоставяме следната актуална информация.   
 
Браншова синдикална среща на Българска агенция по безопасност на 
храните – 16.09.2013г. 
В срещата взеха участие 31 синдикални председатели, Севдалина Чепелова – 
и.д. Главен секретар на БАБХ и Председателя на ФНСЗ Светла Василева.  
В процеса на работната среща от страна на синдикалния актив бяха поставени 
редица въпроси, които г-жа Чепелова коментира както следва:  

1. Приложение на Постановление №188 от 29.08.2013 г. за приемане 
на Устройствен правилник на МЗХ.  

Съгласно §3  в т.2 има намаление на числеността на персонала на БАБХ 
с 135 бройки. (промяна от 2798 на 2663).  
Към момента е спряно назначението на нови хора и съкращението ще  
засегне централната администрация на Агенцията,  като ще се вземат 
предвид незаетите свободни бройки и пенсионери. 

2. Увеличение на работните заплати.  
До края на 2013 г. това не може да бъде осъществено, макар и 
минимално, тъй като в бюджета на МЗХ, респективно на БАБХ все още 
не е гарантирано изплащането на работните заплати до края на м. 
декември. Новият модел на заплащане в държавната администрация не 
се прилага точно поради изтъкнатата по–горе причина. Отпадна и 
процентът за придобит трудов стаж и професионален опит. Цифрите 
сочат, че Средната работна заплата в БАБХ за 2009 г. е 745лв., а за 
2013г. - 645 лв. 

3. СБКО в рамките на 3%.  
Бяха дадени насоки сумите да бъдат начислени и изплатени до м. август 
2013г. върху действително изплатените средства за трудови 
възнаграждения, за да се облекчи бюджета в края на годината.  

4. Равнопоставеността между работещите по трудови и служебни 
правоотношения относно средствата за работно облекло. 
Подготвен е текст, уреждащ уеднаквяване на механизма за работно 
облекло и ще бъде записан в новия Устройствен правилник на БАБХ. 

5. Чл.50 от ЗДСл. – ползване на допълнителен платен отпуск за 
ненормирано работно време.  



От 1.10.2013г. ще се изпрати заповед до всички поделения на БАБХ да 
се ползват 5 дни до края на календарната година. 

6. Чл.59 от ЗДСл. – отлагане на 10 дни отпуск за следващата година.  
Това ще се случи само с изричното разрешението на работодателя. 

7. Заплащане за положен извънреден труд 
Тук е силно проблемно и затруднено изплащането, тъй като средствата 
в този фонд се недостатъчни. В бюджета на структурните звена на МЗХ  
всички средства, касаещи трудовите и служебни правоотношения и 
непосредствено свързаните с тях са в един фонд „Средства за 
персонал” 

 
След дискусията и направените предложения, Светла Василева обобщи, че в 
хода на обсъжданията на Закона за бюджета на Р България КНСБ предлага:  

1. Текстът за работното облекло да влезе в Закона за бюджета на Р 
България за 2014г. 

2. Увеличение на работните заплати, замразени повече от четири години 
3. Приложението на Постановление № 129 от 26.06. 2012 г (Нов модел на 

заплащане на държавната администрация) да бъде гарантирано в новия 
бюджет 

4. ФНСЗ свиква заседание на ОСТС , на което ще бъдат разгледани по-горе 
поставените проблеми (виж приложение заседание  на ОСТС- дневен 
ред) 

5. ФНСЗ се ангажира да организира среща на група синдикални 
представители със земеделския министър, като по посочените по-горе 
проблеми, така и по Закона за ветиринарно-медицинска дейсност и 
взаимоотношенията с частно практикуващите ветеринарни лекари. 

 
Браншова среща на синдикалния актив на Изпълнителна агенция „Борба с 
градушките” 
В срещата взеха участие синдикалния актив при ИАБГ, Изп. директор Николай 
Николов и Председателя на ФНСЗ Светла Василева.  
Бяха обсъдени следните въпроси:  
1. Приложение на Постановление №188 от 29.08.2013 г за приемане на 
Устройствен правилник на МЗХ. Съгласно §3  в т.2 числеността е променена 
от 598 на 593.   
Г-н Николов коментира недействително отразената численост в излезлия  УП 
на МЗХ. Намалението с 5 бр. не е проблем, но е проблем, че не са отразени 
120 бройки. Ситуацията е изключително сериозна, особено, ако в Бюджет 2014  
се заложат повече средства за персонал. Недействителната бройка, посочена в 
УП, отново няма да позволи увеличение на всички работни заплати. При 
условие, че се приведе числеността на Агенцията, съобразно бройката, 
посочена в публикувания Устройствен правилник, че трябва да се съкратят два 
полигона. Противоградната защита на територията на страната е 
неравномерна, но това не е основание да се извършва намаление на 
числеността. Още повече, че министър Греков заяви, че е необходимо да бъде 
разширена територията на защита и е необходимо да бъдат увеличени 
полигоните. 
2.Постави се въпросът за работното облекло.  
И в ИАБГ има работещи по трудови и служебни правоотношения. Коментира се 
невъзможността за приложението на Постановление 129 /нов модел на 



държавната администрация/, отпадането на процента за придобит трудов стаж 
и професионален опит, което реално води до намаляване на работните 
заплати. 
Обсъдиха новите изменения и допълнения към БКТД на ИАБГ, за който ще се 
водят преговори на 3.10. 2013 г. 
 
Браншова среща  на синдикалния актив при Напоителни системи ЕАД – 
18.09.2013г.  
 
В срещата взеха участие всички синдикални председатели при Напоителни 
системи ЕАД, г-н Иван Христов – член на Съвета на директорите и г-жа Светла 
Василева – Председател на ФНСЗ. 
Г-н Христов запозна присъстващите с финансовото състояние на 
търговското дружество.  
„...Поддръжката на ОПВВВ е осъществявана от Напоителни системи ЕАД на 
основата на сключен договор с Министерството на земеделието и храните, чрез 
Изпълнителната агенция по хидромелиорации. Заповедта на министъра не 
конкретизира източника и начините на финансиране. От месец октомври 2011г. 
до сега дружеството не е получило финансиране за извършената работа, като 
натрупаните разходи до 30.06.2013 г. възлизат на 10 338 479 лева. До 
31.12.2013 г. ще са необходими най-малко още 3 300 000 лв., или за периода 
октомври 2011 г. - декември 2013 г. Министерството на земеделието и храните 
ще дължи на Напоителни системи ЕАД 13 638 479 лева за извършваните 
дейности по ОПВВВ. Извършените разходи за охраната на язовирите до края 
на 2013 г ще станат 1 946 696 лева. Безплатната поливка за 2009 г. на стойност 
4 409 256лв. не е изплатена от МЗХ. Поетите задължения на 
Хидромелиорации–Севлиево ЕАД са в размер на 598 773 лева. Общата сума, 
която МЗХ дължи на дружеството възлиза на 20 593 205 лева. Непредприетите 
действия за своевременното финансиране на разходите за извършените  
дейности от страна на МЗХ са довели до сключването на неизгоден договор за 
овърдрафт и натрупване на редица задължения. Към 09.09.2013 г. Дружеството 
дължи над 22 млн. лева в т.ч.: 8 438 599 лв. на Търговска банка АД; 4 091 655 
лв. на НАП; 9 618 386 лв.към контрагенти по договори. 
Натрупаните задължения влошават взаимоотношенията на дружеството с 
контрагентите и работещите. Наложени са запори на всички банкови сметки, не 
могат да се извършват никакви плащания. Изключително сериозно  е 
фенансовото състояние. От страна на ръководството на НС ЕАД са предприети 
спешни мерки. Изготвен е анализ за финансовото състояние, сформирана е 
работна група, проведени са срещи при министъра на земеделието и 
министъра на финансите. В момента се обсъжда изменение и допълнение на 
Закона за водите, в който е разписан статута на ново държавно дружество.      
Съществува неяснота относно преструктуриране на сега действащото 
дружество, на дейностите, които то ще извършва, както и  уреждането на 
трудовите правоотношения на работещите.” 
ФНСЗ проведе среща със съветника на Министъра и с финансовия директор на 
МЗХ, на която бяха запознати с финансовата ситуация на Напоителни системи 
преди срещата с финансовия министър. Освен това предложи исканията за 
внасяне при подготовката на Закона за бюджета на Р България да бъдат 
заделени средства за защита на вредното въздейстие на водите. 
 



След срещата с Ръководството синдикалния актив има разширено заседание, 
на което се обсъжда проекта на новия браншов КТД за периода 2013-2015г., 
който бе представен по време на работната среща на групата по преговорите, 
състояла се на 26.09.2013г. в София.   
По време на работната среща на работната група по преговорите, състояла се 
на 26.08.2013г. в София участие взеха делегацията на ФНСЗ и на КТ Подкрепа, 
присъства Изпълнителния директор Божидар Василев, гл. Счетоводител 
Жабленска и членовете на Борда на директорите Димитър Методиев и Иван 
Христов. Изпълнителният директор Б. Василев информира присъстващите за 
действията на работната група (включваща представител на Министерството 
на финансите, МЗХ и Борда на директорите). Той увери присъстващите, че 
въпросът е вдигнат на високо политическо и държавно ниво и очакват 20,5 млн. 
Лева да бъдат разплатени на Напоителни системи за извършените дейности по 
ОПВВ и безплатната поливка на земеделците от 2009г. Новото ръководство е 
твърдо решено да търси решения на проблемите в дружеството и очаква 
подкрепата и на синдикатите.  
Синдикатите от своя страна го увериха, че ако не се разплатят дължимите 
заплати до септември, синдикатите ще предприемат протестна акция още в 
началото на октомври.   
Бе постигнато съгласие следващата среща по преговорите да се проведе след 
7.10.2013 г. 
 
На 26.09.2013г. в София се проведе и първата среща по преговорите за 
подписване на нов Браншов колективен трудов договор за работещите и 
служителите в Селскостопанска академия.    
В срещата участваха от страна на синдикатите: ФНСЗ – председателя Светла 
Василева, зам. председателя В. Васильонова и браншовия председател 
Ефросина Джонова, преставители на КТ Подкрепа и Председателя на ССА доц. 
Д-р Бозуков.  
Светла Василева постави въпросите за предстоящите конкурси за директори по 
институтите, предстоящата смяна на ИРЕК-Казанлък, обсъждането на Закона 
за ССА, за статута на държавните предприятия в ССА и др.  
По предложения проект на БКТД за периода 2013-2015 г. бе постигнато 
съгласие през текущата седмица да се проведе среща на синдикатите и 
Ръководството на ССА със Зам. министър В. Маринова, за да се обсъдят 
финансовите параметри и едва тогава да се подпише БКТД.  
Председателят на Селскостопанска академия информира синдикатите, че 
следващата седмица ще се обсъжда Устройствения правилник на МЗХ, както и 
че проектозаконът за ССА ще бъде публикуван на сайта за обсъждане.  
След срещата със Зам. Министъра на МЗХ синдикатите ще поискат отделна 
среща за обсъждане гарантиране на заплатите до края на годината и 
увеличение на работните заплати, заложено в Закона за държавния бюджет за 
2014г. 
 
 30.09.2013г.  
София 


